

## Kurzinfo zu Autor\_innen / Bio-sketches of Authors

*Maria Groinig, M.A.,* forscht und lehrt seit 2016 an der Universität Klagenfurt am Institut für Erziehungswissenschaft und Bildungsforschung. Ihre Arbeitsschwerpunkte sind im Feld der stationären Kinder- und Jugendhilfe, der Care Leaver- und Bildungsforschung sowie im Bereich qualitativer Forschungsmethoden und Gewaltprävention angesiedelt.  
Kontakt: maria.groinig@aau.at.

*Maria Groinig, M.A.,* has been researching and teaching at the University of Klagenfurt's Department of Educational Studies and Educational Research since 2016. Her work focuses on the field of out-of-home child and youth welfare, care leavers and educational research, qualitative research methods and the prevention of violence. Contact: maria.groinig@aau.at.

*Wolfgang Hagleitner, Mag.,* Studium der Erziehungswissenschaft, von 2008–2016 Tätigkeit in der Abteilung Forschung & Entwicklung bei SOS-Kinderdorf Österreich. Seit 2016 Leitung der Abteilung Kompetenzmanagement bei Pro Juventute Österreich. Unterrichtstätigkeit an verschiedenen Hochschulen. Publikationen zu Themen der Kinder- und Jugendhilfe und der internationalen Jugendforschung.  
Kontakt: Wolfgang.Hagleitner@uibk.ac.at.

*Wolfgang Hagleitner, Mag.,* studied educational science, worked from 2008–2016 in the Research & Development department of SOS-Kinderdorf Austria. Since 2016 head of the skills management department at Pro Juventute Austria. Teaches at various universities. Publications on topics related to child and youth welfare and international youth research.  
Contact: Wolfgang.Hagleitner@uibk.ac.at.

*Selina Heppchen* ist seit 2016 als wissenschaftliche Mitarbeiterin an der Universität Siegen tätig. Ihre Lehr- und Forschungsschwerpunkte liegen in den Bereichen Jugendkriminalität und Straffälligenhilfe, Adressatenforschung und die (Re-)Produktion von (Un-)Gleichheiten.  
Kontakt: selina.heppchen@uni-siegen.de.

*Selina Heppchen* has been working as a research assistant at the University of Siegen since 2016. Her teaching and research focus on the fields of juvenile

*delinquency and youth offending services, target group research and the (re-)production of (in)equality. Contact: selina.heppchen@uni-siegen.de.*

*Bettina Hofer, Mag.<sup>a</sup>, ist seit 1997 wissenschaftliche Mitarbeiterin bei SOS-Kinderdorf/F&E (Innsbruck) in Praxis- und Evaluationsforschung sowie wissenschaftlicher Beratung und Begleitung zu Entwicklungen in der Kinder- und Jugendhilfe tätig. Sie greift auf sozialpädagogische Praxiserfahrungen in der offenen Jugendarbeit und der ambulanten Familienarbeit zurück. Kontakt: bettina.hofer@sos-kinderdorf.at.*

*Bettina Hofer, Mag.<sup>a</sup>, has been a research associate at SOS-Kinderdorf/R&D (Innsbruck) since 1997, carrying out action research and evaluation research and providing scientific advice and support for developments in child and youth welfare. She draws on practical social pedagogical experience in community youth work and out-of-home family work. Contact: bettina.hofer@sos-kinderdorf.at.*

*Elvisa Imširović, Mag.<sup>a</sup>, ist wissenschaftliche Mitarbeiterin im Projekt „Gewalt an Kärntner Kindern und Jugendlichen in Institutionen“, Institut für Erziehungswissenschaft und Bildungsforschung, Abteilung für Sozial- und Integrationspädagogik, Universität Klagenfurt. Kontakt: Elvisa.Imsirovic@aau.at.*

*Elvisa Imširović, Mag.<sup>a</sup>, is a research associate on the project “Violence against Carinthian Children and Young People in Institutions”, Department of Educational Studies and Educational Research (social pedagogy and inclusive education section), University of Klagenfurt. Contact: Elvisa.Imsirovic@aau.at.*

*Niels Rosendal Jensen, has been an associate professor at the Danish School of Education, Aarhus University, since 2001. He lectures in the sociology of education, social mobility and social pedagogy (Master’s program of Educational Sociology). His research includes social pedagogy regarding education for young people, transitions from school to the labor market, and day-care institutions. Contact: nrj@dpu.dk.*

*Helga Kittl-Satran († 2017), Mag.<sup>a</sup> Dr.<sup>in</sup>, war Assistenzprofessorin am Arbeitsbereich Sozialpädagogik am Institut für Erziehungs- und Bildungswissenschaft der Universität Graz mit den Arbeits- und Forschungsschwerpunkten Sozialpädagogische Theorien, Soziale Arbeit und Alter, Fremdunterbringung, Schulabsentismus.*

*Helga Kittl-Sattran († 2017), Mag.<sup>a</sup> Dr.<sup>in</sup>, was Assistant Professor at the Department of Social Pedagogy, in the University of Graz's Institute of Educational Sciences. Her work and research focused on social pedagogical theories, social work and old age, out-of-home care and school absenteeism.*

*Christina Lienhart, DSA Mag.<sup>a</sup>, ist seit 2002 wissenschaftliche Mitarbeiterin bei SOS-Kinderdorf/F&E (Innsbruck) in Praxis- und Evaluationsforschung sowie wissenschaftlicher Beratung und Begleitung zu Entwicklungen in der Kinder- und Jugendhilfe tätig. Sie greift auf Berufserfahrungen in der Jugendarbeit sowie in der Kinder- und Jugendpsychiatrie zurück. Doktorandin an der Universität Siegen.*

*Kontakt: christina.lienhart@sos-kinderdorf.at.*

*Christina Lienhart, DSA Mag.<sup>a</sup>, has been a research associate at SOS-Kinderdorf/R&D (Innsbruck) since 2002, carrying out action research and evaluation research and providing scientific advice and support for developments in child and youth welfare. She draws on professional experience in youth work and in child and adolescent psychiatry. PhD student at the University of Siegen. Contact: Christina.lienhart@sos-kinderdorf.atmailto:.*

*Ingrid Lippitz, B.A. M.A., ist wissenschaftliche Mitarbeiterin im Projekt „Gewalt an Kärntner Kindern und Jugendlichen in Institutionen“, Institut für Erziehungswissenschaft und Bildungsforschung, Abteilung für Sozial- und Integrationspädagogik, Universität Klagenfurt.*

*Kontakt: Ingrid.Lippitz@aau.at.*

*Ingrid Lippitz, B.A. M.A., is a research associate in the project “Violence against Carinthian Children and Young People in Institutions”, Department of Educational Studies and Educational Research (social pedagogy and inclusive education section), University of Klagenfurt.*

*Contact: Ingrid.Lippitz@aau.at.*

*Ulrike Loch, Prof.<sup>in</sup> Dr.<sup>in</sup>, ist Leiterin des Projektes „Gewalt an Kärntner Kindern und Jugendlichen in Institutionen“ an der Universität Klagenfurt sowie Professorin für Soziologie sozialer und kommunikativer Prozesse, Fakultät für Bildungswissenschaften, Freie Universität Bozen.*

*Kontakt: Ulrike.Loch@unibz.it.*

*Ulrike Loch, Prof.<sup>in</sup> Dr.<sup>in</sup>, runs the project “Violence against Carinthian Children and Young People in Institutions” at the University of Klagenfurt and is Professor of Sociology of Social and Communicative Processes, Faculty of Education, University of Bozen-Bolzano. Contact: Ulrike.Loch@unibz.it.*

*Marei Lunz, M.A., Sozialarbeiterin/Sozialpädagogin, arbeitet seit 2015 als Doktorandin an der Universität Luxemburg. Dort forscht sie zu Übergängen aus stationären Kinder- und Jugendhilfeeinrichtungen, zu Agency und Lebensbewältigung. Kontakt: marei.lunz@uni.lu.*

*Marei Lunz, M.A., Social worker, doctoral candidate at the University of Luxembourg since 2015, where she researches into transitions from out-of-home child and youth welfare institutions, agency and coping. Contact: marei.lunz@uni.lu.*

*Thomas Maran, PhD., ist seit 2018 Forscher und Lehrender am Institut für Entrepreneurship der Universität Liechtenstein in Vaduz. Seine Schwerpunkte in Forschung und Transfer sind dabei Leader Development und Kommunikation in Organisationen sowie Entrepreneurship Trainings und kognitive Aspekte von Entrepreneurship. Neben diesen Schwerpunkten liegt der Fokus in der Lehre auf Methoden und Statistik. Kontakt: thomas.maran@uni.li.*

*Thomas Maran, PhD., has been a researcher and lecturer at the Institute for Entrepreneurship at the University of Liechtenstein in Vaduz since 2018. His main areas of research and knowledge transfer are leader development and communication in organisations, as well as entrepreneurship training and the cognitive aspects of entrepreneurship. In addition to these main topics, the focus in his teaching is on methods and statistics. Contact: thomas.maran@uni.li.*

*Hemma Mayrhofer, Dr.<sup>in</sup>, ist Soziologin und wissenschaftliche Geschäftsführerin am Institut für Rechts- und Kriminalsoziologie Wien; Lehrbeauftragte am Institut für Soziologie der Universität Wien; Sprecherin der Sektion „Soziale Arbeit“ der Österreichischen Gesellschaft für Soziologie; Redaktionsmitglied der Österreichischen Zeitschrift für Soziologie. Kontakt: hemma.mayrhofer@irks.at.*

*Hemma Mayrhofer, Dr.<sup>in</sup>, is a sociologist and scientific director at the Institute for the Sociology of Law and Criminology in Vienna; a free-lance lecturer at the Department of Sociology of the University of Vienna; a spokeswoman for the “Social Work” section of the Austrian Association for Sociology, and a member of the Austrian Journal of Sociology editorial board. Contact: hemma.mayrhofer@irks.at.*

*Stephan Sting, Univ.-Prof. Dr. phil., ist seit 2005 Professor für Sozial- und Integrationspädagogik am Institut für Erziehungswissenschaft und Bildungsforschung der Alpen-Adria-Universität Klagenfurt. Seine Arbeits-*

und Forschungsschwerpunkte sind: Sozialpädagogische Bildungsforschung, Sozialpädagogik im Kindes- und Jugendalter, Soziale Arbeit und Gesundheit. Kontakt: Stephan.Sting@aau.at.

*Stephan Sting, Univ.-Prof. Dr. phil., has been Professor of Social Pedagogy and Inclusive Education at Klagenfurt University's Department of Educational Studies and Educational Research since 2005. His work and research focus on social pedagogical research on education, social work in childhood and adolescence, and social work and health.*

Contact: Stephan.Sting@aau.at.